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E4_BD_8D_E9_87_8D_E9_c96_645006.htm 由上海市政府新闻

办、世博局、国际问题研究院、解放日报和文汇报共同主办

的“百位名人寄语上海世博”活动，近日向百位重量级名人

发出邀请。 受邀的百位名人共分为十大类，每类各十名：十

大国际政要、十大上海海外友城市长、十大国际企业家、十

大国际组织领导人、十大诺贝尔奖获得者、十大国际名校校

长或国际学术界权威人士、十大国际文化体坛名人、十大国

内综合影响力杰出人士、十大国内院士以及十大国内文化体

育界名人。其中有德国前总理施罗德，欧洲议会欧中友好协

会主席内杰德瓦，韩国前总统、诺贝尔和平奖获得者金大中

，第一届世博会举办地伦敦市市长鲍里斯约翰逊，前俄罗斯

驻华大使罗高寿，英国汇丰控股有限公司董事长葛霖，航天

英雄杨利伟，两院院士吴良镛，著名作曲家谭盾等等。 这些

重量级的、具有国际知名度和影响力的名人将围绕“城市，

让生活更美好”的世博主题，共同探讨城市科学发展的内涵

，阐述和谐、融合与创新的人类文明，表达对上海世博会、

对上海、对中国的美好祝愿。 我要收藏 A hundred celebrities

from all around the world will be invited to write goodwill messages

for the 2010 World Expo. The messages will be about the interaction

of human civilization, sound urban development and a harmonious

society, international cooperation and mutual trust, the coexistence

of the global economy, scientific innovations and improvements,

and Expo philosophy. Up to 70 celebrity messages will be from



abroad, from political leaders, mayors of sister cities, entrepreneurs

from international corporations, heads of international

organizations, Nobel Prize winners, and other celebrities in

economics, culture, academia and sport. The heavyweight names

include the former German chancellor Gerhard Schroeder, Kim

Dae-Jung, former president of the Republic of Korea and the 2000

Nobel Peace Prize winner, Boris Johnson, mayor of London which

hosted the first Expo, HSBC chairman Stephen Green, China’s first

taikonaut Yang Liwei, Wu Liangyong, a member of the Chinese

Academies of Science and Engineering and Tan Dun, Grammy and

Oscar-winning composer. This project is being organized by the

Information Office of the Shanghai Municipal Government, the

Bureau of Shanghai World Expo Coordination, the Shanghai

Institutes for International Studies, Jiefang Daily and Wenhui Daily.
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